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Filip Solsjö (M)
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Magnus Nilsson (S)
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Roslana Cederhage (M)
Anton Johansson (L)
Magnus Palm (MP)
Ashna Ibrahim (C)
Frida Bondesson (KD)
Cassandra Solback (S)
Ulf Wester (SD)
Antonia Simon (FI)

Övriga närvarande Cecilia Bross (Lärarförbundet) Personalföreträdare
Ulf Fogelström (SSR) Personalföreträdare
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§ 18
Medborgarförslag om utegym vid Tantolundsberget 
Svar på medborgarförslag
SÖD 2020/619

Beslut 
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på medborgarförslaget.
 

Särskilda uttalanden
Christoffer Järkeborn m.fl. (M), Anne-Lie Elfvén (L), Anna-Klara 
Müntzing (MP) och Lars Rottem Krangnes (C) lämnar ett särskilt 
uttalande från majoriteten (bilaga).

Anders Göransson m.fl. (S) och Charlotte Lilja Pittuco m.fl. (V) 
lämnar ett särskilt uttalande från Socialdemokraterna och 
Vänsterpartiet (bilaga).
 

Ersättaryttranden
Frida Bondesson (KD) ställer sig bakom det särskilda uttalandet 
från majoriteten.

Antonia Simon (Fi) ställer sig bakom det särskilda uttalandet från 
Socialdemokraterna och Vänsterpartiet.

Sammanfattning av ärendet 
Södermalms stadsdelsnämnd har fått ett medborgarförslag om 
utegym vid Tantolundsberget. I förslaget framförs att behovet av 
träningsanläggningar utomhus ökat med anledning av den rådande 
pandemin då det ur smittosynpunkt är olämpligt att använda 
befintliga inomhusgym. I medborgarförslaget lämnas förslag på tre 
platser i Tantolunden där ett utegym kan anläggas.

Stadsdelsförvaltningen uppskattar medborgarförslaget som innebär 
fler möjligheter till fysisk aktivitet i stadsdelsområdets parker.

För närvarande finns 6 stycken utegym i stadsdelsområdets parker. 
Fyra av dessa är placerade i den västra delen av stadsdelsområdet 
och två är placerade i den östra delen. Förvaltningen anser med 
anledning av detta att nya utegym i första hand ska tillföras den 
östra delen av stadsdelsområdet.

Under innevarande år, 2020, har ett nytt utegym anlagts i 
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Fatbursparken i samband med exploateringskontorets utveckling av 
parken. Förvaltningen saknar idag finansiering för ytterligare nya 
utegym inom stadsdelsområdet. Förvaltningen bedömer därmed att 
anläggandet av fler utegym behöver inrymmas i framtida större 
parkupprustningsprojekt.

Förvaltningen har nyligen påbörjat programarbetet inför en 
kommande större upprustning av Tantolunden. Där diskuteras 
möjligheten att tillföra inslag i parken för lek och träning både för 
barn och vuxna. Denna idé skulle kunna utvecklas så att eventuellt 
även gymredskap tillförs.

Förslag till beslut
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens.
 

Beslutsgång
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag.
 

Handlingar i ärendet
 SÖD 2020/619-4 Tjänsteutlåtande Medborgarförslag om 

utegym vid Tantolundsberget
 SÖD 2020/619-4.1 Medborgarförslag SÖD 2020-619
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Ärende 18 – Medborgarförslag om 
utegym vid Tantolundsberget

Christoffer Järkeborn, m.fl. M
Anne-Lie Elfvén, L
Anna-Klara Müntzing, MP
Lars Rottem Krangnes, C
Frida Bondesson, KD

Särskilt uttalande

Vi tackar för ett spännande medborgarförslag och vi delar bedömningen att det vore positivt 
med fler utegym på Södermalm. Idag har vi sex utegym på Södermalm och vi jobbar för att få 
till fler. Vi har de senaste åren skapat fler utegym på Södermalm och under detta år har det 
anlagts ett nytt utegym i Fatbursparken. Vi delar också förslagsställarens uppfattning att det är 
extra viktigt nu under pandemin att möjliggöra för människor att träna och motionera 
utomhus. Vi tar med oss detta i vårt budgetarbete. Vi kommer i januari presentera budgeten 
för Södermalm. 

Vi planerar en större upprustning av Tantolunden och tar med oss tankarna på fler utegym och 
att tillföra parken fler inslag för lek och träning både för barn och vuxna. Vi är också måna 
om att bevara Tantolundens parkkaraktär som fyller ett stort behov, därför blir avvägningar 
om vilka platser som passar bäst viktig. 
 
Övergripande behöver vi också utöka parkmarken i stadsdelen och vi vill att fler grönytor 
skapas där det i dag är asfalt.
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Medborgarförslag om 
utegym vid 
Tantolundsberget

Dnr SÖD 2020/619

Ärende 18

Anders Göransson m.fl. S
Charlotte Lilja Pitucco m.fl. V
Antonia Simon Fi

Särskilt uttalande

Vi uppskattar det inkomna medborgarförslaget. Pandemin har ändrat förutsättningarna för 
träning för de flesta människorna. Färre tränar på gym och fler tränar ute eller hemma. En 
undersökning som genomfördes av Friskis & Svettis (Kantar Sifo, september 2020) visar att 
var tredje person mellan 65 och 79 år har motionerat mindre i vår jämfört med förra året. I 
undersökningen framgår också att den största ökningen av motion har skett i 
Stockholmsområdet. 

Författaren till medborgarförslaget påpekar att det befintliga utegymmet i Drakenbergsparken 
är välbesökt, vilket är positivt. Detta gäller för de flesta utegymsanläggningarna i stadsdelen. 
Det visar på att utegymmen är en viktig del av utomhusmiljön som kan användas av väldigt 
många och som tillgängliggör intresse och nyfikenhet på träning och motion på ett enkelt sätt. 
Det, tycker vi, är viktigt att tänka på när förvaltningen planerar upprustningar av 
utomhusmiljöer i fler stadsdelsområden. Vi håller med förvaltningens svar att det inte är 
aktuellt att sätta upp ett utegym på platsen som författaren till medborgarförslaget 
rekommenderar, utan vi anser att förvaltningen och stadsmiljöavdelningen tar med sig detta i 
sitt fortsatta arbete med utformningen av våra parker och utomhusplatser. 

Vi välkomnar därför förvaltningens planering inför en kommande upprustning av 
Tantolunden, där fler möjligheter för lek och träning diskuteras. Som pensionärsrådet nämner 
under sitt senaste möte är det viktigt att träningsanläggningar planeras och byggs med hjälp av 
olika perspektiv och behov så att ännu fler kan nyttja dessa. 



Signerat av
Detta dokument har signerats digitalt av följande personer

Namn Datum
CHRISTOFFER,JÄRKEBORN 2020-12-21
Elis,Wibacke 2020-12-21
ANNA,REMMETS ASKMAN 2020-12-21


		2020-12-22T08:18:16+0100
	Stockholms kommun 1238126c86745b25147c999857c4bd48d9715e35




